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سخنگوی دولت:
موجی از بازگشت نخبگان به کشور را 

شاهد هستیم
به گزارش ایســنا، علی بهادری جهرمی در نشست 
خبری هفتگــی خود تاکید کرد: در ۵ ســال اخیر 
دوهزار و ۷۰۰ نخبه به کشــور بازگشــتند و نخبه 
شهید ســیدفرید معصومی که در حمله تروریستی 
حرم شــاهچراغ شهید شــد یکی از آنها بود که در 
حــوزه برق و انرژی فعالیت می کرد.بهادری جهرمی 
با بیان اینکه بیش از ۱۰ هزار نفر از نخبگان امروز با 
شرکت های دانش بنیان همکاری دارند، اظهار کرد: 
تعداد شرکت های دانش بنیان با افزایش چشم گیر در 
یک سال گذشته به بیش از هفت هزار عدد رسیده 
است.ســخنگوی دولت با بیان اینکه بیش از ۲ هزار 
و ۷۰۰ نخبــه که از کشــور خارج شــده بودند، به 
کشــورمان بازگشتند، تاکید کرد: در سال های اخیر 
موجی از بازگشت نخبگان به کشور را شاهد هستیم 
و در همین سال جاری ۴۳ نفر از نخبگانی که موفق 
به کسب مدال جهانی المپیاد شدند موفق به ثبت نام 
در رشته های علوم پایه در دانشگاه های تهران شدند.

بهــادری جهرمــی در پاســخ به پرسشــی درباره 
برنامــه دولت برای حضور ســایر اعضای کابینه در 
دانشــگاه ها و پاسخگویی به پرسش های آنان، اظهار 
کرد: آغازگر این جریان حضور در دانشــگاه ها خود 
رییس جمهوری بودند که در دانشگاه های مختلفی 
حاضر شدند و همچنین میزبان جلسات مختلفی با 
استادان، دانشجویان و نخبگان در مجموعه ریاست 
جمهوری هم بودیم. همیشه هم این تاکید از سوی 
رئیس جمهوری در جلسات هیئت دولت وجود دارد 
که باید به میان مردم و دانشجویان و اقشار مختلف 
رفت و تلاش کرد تا گره های ذهنی باز شــوند.وی با 
تاکید بر اینکه دانشگاه محل اصلی تولید قدرت در 
کشور است، اظهار کرد: مجموعه های دانشگاهی از 
شخصیت های مختلف و مقامات متعدد دعوت کردند 
تــا در حوزه های مختلف بتواننــد باهم به گفت وگو 
و تبــادل نظر کننــد. دولت هم بــرای این موضوع 
برنامه ریزی کرده تا شخصیت های مختلف در سطوح 
مختلف کارشناسی و مدیریتی چه از مجموعه دولت 
و چه مجموعه های خــارج دولت که اعلام آمادگی 
کردند تا پاسخگوی ســوالات دانشجویان باشد، در 
دانشگاه با حفظ شــأن این نهاد که محل پیشرفت 
و قدرت کشــور است حاضر باشند.سخنگوی دولت 
یادآور شد: تصویب شد خانه های گفت وگوی آزاد در 
دانشگاه ها تشکیل بشود و ان شاءالله یکی یکی فعال 
خواهند شــد و محلی برای برگزاری این نشست ها 
خواهند بود. بهادری جهرمی با اشاره به اصلاح دوباره 
اساســنامه صندوق ملی مسکن در دولت برای رفع 
ایرادات شورای نگهبان گفت: منتظر نظر نهایی این 

شورا درباره اساسنامه صندوق ملی مسکن هستیم.

نماینده چابهار: 
در ماجرای زاهدان، ۳ خواسته از 

رییس جمهور داریم
نماینده مردم چابهار در مجلس شــورای اسلامی با 
اشــاره به اتفاقات ۸ مهر زاهدان، خواستار دلجویی 
از خانواده های داغداران این حادثه و »شهید« تلقی 

شدن کسانی که بی گناه کشته شدند، شد.
معین الدین ســعیدی در گفت وگو با ایسنا با اشاره 
بــه گفت وگوی خود با رئیس جمهور درباره اتفاقات 
زاهدان گفت: در پی اتفاقات تلخ زاهدان نمایندگان 
مجمع استان سیستان و بلوچستان جلسات متعددی 
با مسئولان عالی رتبه کشــور؛ اعم از رئیس محترم 
جمهوری، رییس مجلــس، وزرای وزرای اطلاعات 
و کشــور و همچنین رئیس کمیسیون امنیت ملی 
مجلس داشــتند؛ دیروز نیز در حاشــیه نشســت 
کمیســیون کشــاورزی مجلس با رئیــس محترم 
جمهــوری من مجدداً در دو حوزه از ایشــان گلایه 
کردم.وی افــزود: یکی از گلایه هــای من از رئیس 
جمهوری اســتفاده نکردن از ظرفیت های نیروهای 
توانمند استان سیســتان و بلوچستان بود؛ معتقدم 
که در این دولت نه تنها استفاده از نیروهای توانمند 
استان سیستان و بلوچستان توسعه پیدا نکرده بلکه 
حتی نتوانســتند همان نیروهای قبلی را نیز حفظ 
کنند. گلایــه دیگر من درباره نحوه مواجهه دولت و 
رئیس جمهوری بــا اتفاقات زاهدان بود؛ معتقدم به 
گونه ای که باید، از مردم دلجویی نشــد و برخوردی 
که با این قضیه اتفاق افتــاد به زعم ما اقناع کننده 

نبوده است.
نماینده چابهار در مجلس تاکید کرد: البته در پاسخ 
به گلایه های مطرح شــده، آقــای رئیس جمهوری 
توضیحاتی دادند و گفتند که وزیر کشــور را همان 
ابتدا جهت دلجویی و پیگیری موضوع فرستاده اند اما 
ما معتقدیم همانطور که ایشــان از خارج از کشور با 
پدر داغدار خانم مهسا امینی تماس گرفتند، همین 
کار می توانســت با خانواده های داغــدار اتفاق تلخ 
زاهدان نیز انجام شود که متاسفانه این اتفاق نیفتاد.

سعیدی ادامه داد: رئیس جمهوری گفتند که مواردی 
وجود دارد که هنوز منتشر نکردیم اما به زعم ایشان 
از کســانی که واقعاً مظلومانه کشــته شدند - و ما 
معتقدیم به شهادت رســیدند - حتماً دادخواهی و 
با مسببین حادثه برخورد خواهد شد. البته شورای 
تامین اســتان در بیانیه ای اعلام کرد که با دو نفر از 
مسئولان نیروی انتظامی برخورد شده اما معتقدیم 
کــه در واقع عمق و حجم و دامنه های فاجعه خیلی 
بیشتر از این ها است.وی در پایان گفت: مجازات هر 
کســی در هر لباســی و در هر جایگاهی که در این 
جنایت حضور داشته است، دلجویی از خانواده های 
داغداران این حادثه و »شــهید« تلقی شدن کسانی 
که بی گناه به شهادت رسیدند، ۳ انتظار و خواسته 

مشخص مردم سیستان و بلوچستان است.

خبر

 حضور وزیر کشور 
در کمیسیون امور داخلی

سخنگوی کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها از 
حضور وزیر کشور در نشست دیروز این کمیسیون 
و پاسخگویی به ســوالات تعدادی از نمایندگان و 
همچنین ارائه گزارش عملکردی وزیر دادگستری 

به اعضای کمیسیون خبر داد.
علی حدادی در گفت وگو با ایســنا، ضمن تشریح 
جلســه دیروز کمیســیون امورداخلی کشــور و 
شوراها، بیان کرد: در جلسه امروز کمیسیون وزیر 
دادگستری حضور یافت و گزارشی از عملکرد این 
وزارتخانه به اعضای کمیسیون ارایه کرد. همچنین 
در این نشســت مطالبی پیرامون عملکرد سازمان 

تعزیرات حکومتی مورد بحث قرار گرفت.
وی در ادامه اظهار کرد: در ادامه نشست کمیسیون 
سوالات تعدادی از نمایندگان از وزیر کشور مورد 

رسیدگی قرار گرفت. 
سوالاتی مانند چگونگی ســاختار نظارتی وزارت 
کشــور بر عملکرد اســتانداری ها، اقدامات ستاد 
بحران در مدیریت ســیل ســال ۱۴۰۰، وضعیت 
کولبــران در غــرب کشــور، تبدیــل بخــش به 
شهرستان، ســازماندهی اتباع غیر ایرانی و چرایی 
کاهش ســهمیه ســوخت کامیون ها از ســوی 
نمایندگان طرح شــد و مقرر گردیــد نمایندگان 
وزارتخانه های راه و شهرســازی، نفت و کشور در 
نشستی مشترک با اعضای کمیسیون راهکارهای 

حل این مسائل را بررسی کنند.
سخنگوی کمیســیون امورداخلی کشور و شوراها 
در ادامــه تصریح کرد: همچنین در خصوص علت 
دریافت عوارض غیرقانونی از مردم و کشاورزان از 
سوی شوراهای اسلامی روستاها سوالی مطرح شد 
و  وزیر به معاون اجرایی خود دستور داد تا موضوع 
را پیگیــری کرده و مانع اخذ غیرقانونی عوارض از 

مردم در روستا ها شود.
در نهایت برخی از نمایندگان از پاســخ های وزیر 
قانع نشــدند و مقرر شد فرصت یک تا دوماهه به 
وزارتخانه بدهند تا موارد مورد ســوال را بررســی 

کرده و پاسخ لازم را ارائه کند. 
ســپس در خصوص قانع بودن پاســخ سوالات یا 
ارســال ســوالات به صحن مجلس تصمیم گیری 

خواهد شد.
وی در ادامه تاکید کرد: همچنین در نشست امروز 
کمیســیون ایرادات شــورای نگهبان به دو طرح 
شــفافیت قوای ســه گانه و طرح نحوه تشکیل و 
فعالیت تشــکل های صنفی مورد بحث و بررسی 
قرار گرفــت و برای تصویب نهایــی در صحن به 

هیات رئیسه ارجاع شد.

جعفرزاده ایمن آبادی محکوم شد 
 صدور حکم جدید 

در ماجرای »سیسمونی گیت«
نماینده پیشین مجلس صدور رای ۹۱ روز حبس 
تعلیقی در پرونده شکایت قالیباف از خود را تایید 

کرد.
غلامعلی جعفــرزاده ایمن آبــادی در گفت وگو با 
ایلنا، در خصوص اخبار منتشر شده مبنی بر حکم 
۹۱ روز حبس تعلیقــی خود گفت: یک دادگاهی 
تشکیل شد و موضوع دادگاه هم در راستای سوالی 
بود که من در خصوص خرید آپارتمان از ســوی 

آقای قالیباف در ترکیه داشتم.
وی مدعــی شــد: متاســفانه نه لایحــه من و نه 
مستندات من خوانده نشد و گفتند باید به ترکیه 
بروی تا تائید مســتندات خود را بگیری. متاسفانه 
رفتار آقای قاضــی به نحوی بود که آقای قالیباف 

به وکیل احتیاج نداشت!
وی ادامه داد: من گفتم شــما وزارت امور خارجه 
داریــد، از آنها بخواهید که تایید را بگیرند. شــما 
حتــی می توانیــد اصالت امضاهای همســر آقای 
قالیباف و داماد ایشــان را تاییــد کنید؛ این افراد 
برای چه به ترکیــه رفته اند و قرارداد خرید واحد 
مسکونی را به عنوان شاهد و حکم امضا کرده اند؟ 
در کمال تاسف رای را در کمتر از ۲۴ ساعت صادر 
کردند. مــن لایحه خودم را تقدیــم حقوق دانان 
کشــور می کنم که ببینند چقــدر لایحه محکمی 

بود. 
ســوال من از آقای قاضی این بــود که تلویزیون 
ترکیه سه شب در خصوص خرید آپارتمان توسط 
رئیس مجلس ما فیلــم پخش کرد، آقای قالیباف 

بگوید این ها دروغ است.
وی افزود: کاش قوه قضائیــه جایی بود که مردم 
ما می توانســتند از مســئولان ســوال کنند. من 
درخواست تجدید نظر کردم اما دادگاه تجدید نظر 
من را نخواست و خودشان رای را تائید کردند. من 

به دیوان شکایت کردم. 
دادگاه بــه جای بررســی از من می پرســید این 
مــدارک را از کجا آوردی؟ یک کســی بگوید این 

قرارداد جعل است.
وی تاکید کرد: فســاد هیچ فردی حتی مسئولان 
در هر رده ای که باشــند نباید انکار و لاپوشــانی 
شــود، وگرنه وضعیت همین اســت کــه مردم از 

عصبانیت به خیابان می ریزند.
این نماینده پیشــین مجلــس تاکید کرد: من در 
حال نگارش کتابی هســتم و همــه این موارد را 
ثبت خواهم کرد؛ آقای قالیباف یا هر مقام مسئول 

دیگری بداند این سوالات در تاریخ خواهد ماند.
 دادگاه تجدید نظر با تاییــد حکم دادگاه بدوی، 
غلامعلــی جعفرزاده ایمن آبادی را به دلیل نشــر 
اکاذیب درباره سفر فرزند رییس مجلس به ترکیه 
بــه ۹۱ روز حبس تعزیری محکوم کرد و این این 

حکم برای یک سال تعلیقی خواهد بود.

خبر

همدلــی|  بیشــتر از هفت ماه اســت که 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی تلاش 
می کنند تا تغییراتی در کابینه ســیدابراهیم 
رئیسی ایجاد کنند. هرچند به خاطر فشارهای 
نمایندگان وزیر کار استعفا داد، اما نمایندگان 
نتوانســتند از ابــزار نظارتی خــود برای این 
کار اســتفاده کنند. بعــد از ماه ها پی گیری و 
کش مکــش دیروز در نهایت اســتیضاح وزیر 
صمــت نیز شکســت خــورد و فاطمی امین 
توانســت دوباره از نماینــدگان مجلس رأی 
اعتماد بگیــرد. با این حــال همچنان برخی 
از نمایندگان درصدد هســتند که اســتیضاح 
وزرای دیگری را در دســتور کار قرار بگذارند 
اما به نظر می رســد با توجه به تجربه ناموفق 
برکنــاری فاطمی امیــن تلاش آنــان برای 

استیضاح سایر وزرا راه به جایی نبرد. 
دیروز صبــح رضا فاطمی امیــن وزیر صمت 
برای استیضاح در صحن علنی مجلس حاضر 
شد. در این جلسه سیدابراهیم رئیسی رئیس 
جمهوری غائب بود. نماینــدگان مختلفی به 
عنوان موافق اســتیضاح او سخن گفتند. ناصر 
موســوی لارگانی نماینــده فلاورجان و عضو 
کمیســیون اقتصادی مجلس به عنوان موافق 
استیضاح گفت: »از همان ابتدا نسبت به توان، 
تجربه و تخصص آقای فاطمی امین برای عمل 
به وعده هایش تردید جدی داشتیم و در حال 
حاضر کارنامه ایشان خالی از عمل به وعده ها 
بوده و به فاز تخریب اقتصادی کشور و نابودی 
اعتماد عمومی رسیده است. وزیر صمت بارها 
به مجلس احضار شــد تا درباره میران تحقق 
وعده هــا توضیح دهد اما هر بــار نمایندگان 

سوال کننده نسبت به قبل ناامیدتر شدند.«
 چرا وزیر دروغ گفت؟

حســن نوروزی نماینده ربــاط کریم و نایب 
رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس به 
عنوان موافق اســتیضاح روی موضوع صنعت 
خودروســازی متمرکز شــد و گفت: »به نظر 
من آقای فاطمــی امین تحصیل کرده ایران و 
جوانــی متدین که تا امروز ســکان دار وزارت 
صمت اســت در حوزه مبارزه با فساد ضعیف 
عمل کرده است. آقای فاطمی امین در رابطه 
بــا خودرو  ۸ مــاه قبل در ایــن مجلس قول 
داد که ایران خودرو و ســایپا را طی ۲ ماه به 
صاحبان اصلی خود واگــذار کند اما این کار 
تاکنــون صورت نگرفت؛ چــرا او این دروغ را 

مرتکب شد؟«
صدیف بدری نماینــده اردبیل هم به همین 
موضوع پرداخت و در دفاع از اســتیضاح وزیر 
صنعت، معــدن و تجارت بیان کــرد: »وزیر 

صنعــت، معدن و تجارت ســال گذشــته در 
همین مجلس از برنامه های خود برای اصلاح 
رویه های نادرســت موجود در صنعت خودرو 
رونمایی کــرد. همه ما نیز بــا آقای فاطمی 
امین هم نظر بودیم چرا که باید میزان تولید 
خــودرو افزایش یافته و تعــادل بین عرضه و 
تقاضا برقرار شــود اما امروز بعد از ۱۴ ماه به 

کجا رسیده ایم؟«
هاجر چنارانی نماینده نیشــابور بــا یادآوری 
حرف های فاطمی امین در جلسه رای اعتماد، 
تاکیــد کرد:»آقای فاطمی امین شــما در روز 
رای اعتماد بالای ۵۲۰ بار گفتید که ان شاءالله 
شرایط را درست می کنید. بهار و تابستان رفت 
و پاییز سخت و ســرد آمد. بی تدبیری نکنید، 
آقای وزیر دوران ان شاءالله ماشاءالله تمام شده، 
مردم احتــرام، کار و اقدام انقلابی می خواهند. 

مردم از گرانی و تورم به سطوح آمده اند.«
چنارانی با بیان اینکه قیمت مصالح ساختمانی 
لحظه به لحظه بالا می رود، گفت:»آقای وزیر 
خبر دارید که لاستیک را گران تر می فروشند. 
شــما وعده کنترل بــازار را دادیــد، اما بازار 
صعودی شــده اســت. به جای کنترل جلوی 
این تورم و صعود بــازار را بگیرید. آقای وزیر 
مدیران شــما فقط پشــت تریبون حرف های 
خوب می زننــد، اما در عمــل برنامه ای برای 

کنترل بازار ندارند.«
وی خطاب به نمایندگان یادآورشد:»ســه ماه 
طول کشــید تا اســتیضاح از کشــوها خارج 
شده و به صحن برسند. شما نمایندگان فقط 
شــش ماه دیگر برای گزارش به مردم فرصت 

داریــد. آنچه امــروز از نارضایتی در کف بازار 
می بینیــم ۳۰ درصد آن بــه عملکرد وزارت 
صمت بر می گردد، اما این وزارتخانه برای رفع 

نارضایتی چه کرده است.«
 ضعف ها را می پذیرم

فاطمی امیــن هم در همین جلســه از خود 
دفاع کرد منتها او خودش هم ضعف هایش را 
پذیرفت. وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان 
این که دولت و مجلس انقلابی باید با همدلی 
و همراهی مشکلات کشور را حل کنند، اظهار 

کرد: من ضعف ها را می پذیرم.
به گزارش ایسنا، سیدرضا فاطمی امین ضمن 
قرائت نامه رئیس جمهور به نمایندگان اظهار 
کــرد: »دولت و مجلس انقلابی باید با همدلی 
و همراهــی و کمــک به یکدیگر مشــکلات 
کشــور را حل کنند؛ من ضعف ها را می پذیرم 
و پاســخ هایی دارم.« او در بخــش ابتدایــی 
سخنانش ســعی کرد مانند رئیس جمهوری 
تمام تقصیرات را متوجه دولت گذشته بداند. 
وی توضیــح داد:» در دولت قبل ظرف چهار 
ســال، پنج وزیر و سرپرست در وزارت صمت 
مدیریت داشتند این نشــان می دهد که این 
حوزه پرچالش و پردردســر است. چالش های 
انبوهــی که باعــث تعدد حضــور مدیران در 
ایــن وزارتخانه شــده بــود. ما با مشــکلات 
انباشته شــده مواجه بودیم که باید برای آن 
اولویت بنــدی می کردیم. اعتــراف می کنم و 
قبول دارم که هنوز مســائل وجــود دارد، اما 
ما برای برداشته شدن مشکلات اولویت بندی 
کردیم.« بعد از این فاطمی امین بخش زیادی 

از سخنانش را به مسئله خودرو اختصاص داد 
و گفت:»خــودرو قصه پرغصه ای اســت من، 
شما، مردم و رهبری از وضعیت خودرو راضی 
نیستیم، شما جای من بودید چه می کردید؟ 
دو راه پیش رویم بود کنار بایستم و فقط نقض 
کنم، راه دیگر این که زیر بار مســئولیت رفته 
و موضوع را پی گیری نمایم؛ من مسیر دوم را 

انتخاب کردم.« 
وی در ادامه تاکید کرد: »بحث بعدی کیفیت 
خودرو اســت، ما هم قبول داریم که کیفیت 
خودرو مطلوب نیســت ،اما آیا این مشــکل 
در یک سال قابل حل اســت؟ اکنون بیش از 
۳۰۰ پروژه تعریف شــده و اتفاقات خوبی در 
راه اســت، اما قبول داریم که هنوز قابل دفاع 
نیســت. در خصوص انحصار نیز سال گذشته 
سهم خودروســازان به غیر از ایران خودرو و 
سایپا در تولید هفت درصد بود، اما امسال به 
۱۵ درصد افزایش یافته اســت این امر یعنی 

کاهش انحصار.«
دیروز در دفاع از فاطمی امین برخی نمایندگان 
هــم صحبت کردنــد اما مدافعــان هم حتی 
نتوانستند لحن انتقادی خود را از دولت مخفی 
رئیس کمیســیون  کنند. مصطفــی طاهری 
صنایع و معادن مجلس گفت: »اینکه ما مخالف 
استیضاح وزیر صمت هستیم بدان معنا نیست 
که چک ســفید امضاء دادیــم. انگیزه ما برای 
نظارت بیشتر شده و حرف های مطرح شده را 

بیشتر از قبل رصد می کنیم.«
در نهایت طرح اســتیضاح وزیر صمت به رای 
مجلس گذاشته شــد و نمایندگان با ۸۴ رای 
موافــق، ۱۸۲ رای مخالــف، ۶ رای ممتنع و 
۲ رای باطله از مجمــوع ۲۷۴ نماینده حاضر 
با اســتیضاح ســیدرضا فاطمی امین مخالفت 
کردنــد. قالیباف رئیس مجلــس بعد از اعلام 
رای استیضاح گفت: »بنابراین عدم اعتماد به 
فاطمی امین به عنوان وزیر صمت رای نیاورد 

و ایشان وزیر ماند.«
بعــد از این برخــی نماینــدگان صحبت از 
اســتیضاح وزرای دیگری را مطــرح کردند. 
حجت الاسلام جواد نیک بین در جلسه علنی 
دیروز )سه شنبه( مجلس شورای اسلامی در 
تذکری شفاهی بیان کرد: »جا دارد استیضاح 
وزرایــی اعلام وصول شــود کــه در ماه های 
گذشته استیضاح آنها بارها بیان شده است.«

وی با بیــان این که »اعــلام وصول هایی بارها 
مطرح شــده نظیر اســتیضاح وزیر بهداشت و 
درمان، وزیر علوم و وزیر راه و شهرسازی « افزود: 
»دولت قبل از آن که مجلس دست به خانه تکانی 

بزند خودش دست به اصلاح بزند.«

شکست مجلس برای برکناری فاطمی امین  

وزیر ضعف ها را پذیرفت، مجلس او را ابقا کرد

همدلی| به نظر می رســد که ادبیات مقامات ارشــد کشور 
در حال تغییر اســت. چندی پیش محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شــورای اســلامی در صحن علنی مجلس از ضرورت 
تغییر رویکرد در همه زمینه ها در کشور صحبت کرده بود. او 
رسما گفت که مسئولان باید قدر مردم را بدانند و به جبران آن 
تلاش کنند که برخی  رویه ها را تغییر دهند. حالا رئیس قوه 
قضاییه این سخنان را به نوعی تکرار کرده است و گفته که باید 
جبران کنیم. غلامحسین محسنی اژه ای در حالی این سخن را 
مطرح کرده که چندی پیش هم به عنوان رئیس قوه قضاییه از 

همه آحاد مردم برای گفت وگو و انتقاد دعوت کرده بود.  
به گزارش ایســنا مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاســلام 
محسنی اژه ای، طی سخنانی در نشست با اعضای کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی، با اشاره 
به آثار و فوایدی که این قبیل نشست ها و جلسات دارند، اظهار 
کرد: »اگر نتوانیم در نشست ها و جلسات هم اندیشی، یکدیگر 

را نقد کنیم و به طرح مشــکلات بپردازیم، پس کجا باید این 
کار را کنیم؟ حتماً ما در قوه قضاییه از ضعف ها و کمبودهایی 
رنج می بریم و چه کسانی بهتر از شما نمایندگان مردم که در 
جریان این کمبودها و گرفتاری ها قرار بگیرید و برای رفع آنها 

به ما کمک کنید.«
وی در ادامه به تبیین و تشریح برخی از مسائل مهم و اولویت دار 
کشــور پرداخت و در این اثناء به مقوله اعتماد مردم به نظام و 
مسئولان اشاره کرد و گفت: »باید بررسی کنیم که تاکنون چه 
مسائلی به اعتماد مردم نسبت به نظام و سرمایه اجتماعی ما 
خدشه وارد کرده و درصدد جبران برآییم و از سایر مسائلی که 
می تواند به این اعتماد عمومی و سرمایه اجتماعی لطمه وارد 

آورد پرهیز و اجتناب کنیم.«
رئیس قوه قضاییه امید مردم و بالاخص جوانان به آینده را یکی 
دیگر از موضوعات مهم دانست و در همین راستا گفت: »جوان 
هم وطن ما می خواهد بداند چشم انداز آینده اش چیست؟ لذا ما 

نیز باید بررســی کنیم که چه مواردی به تقویت امید جوانان 
نســبت به آینده کمک می کند و آنها را در دســتور کار قرار 

دهیم.«
وی بــا بیان اینکه تحقق و تقویــت عدالت اجتماعی از جمله 
مواردی اســت که به افزایش اعتماد عمومی و امید به آینده 
می انجامد، تصریح کــرد: »با آن عدالت اجتماعی مورد انتظار 
که معتقد به آن هستیم، فاصله داریم و باید توجه کنیم که هر 
مقدار در ارتقاء مقوله عدالت اجتماعی تأخیر به عمل آوریم به 

همان نسبت در آینده با مشکل مواجه می شویم.«
رئیس قوه قضاییه در همین راستا به موضوع معیشت مردم 
نیز گریــزی زد و گفت: »اگر نتوانیم معیشــت و وضعیت 
اقتصــادی مردم و دنیا و آخرت آنها را توأمان تأمین کنیم، 
آن اعتماد مورد اشــاره مخدوش می شود؛ لذا امروز مسئله 
معیشــت و اقتصاد و اشتغال از جمله مســائل بسیار حائز 

اهمیت و اولویت است.«

تکرار وعده تغییرات؛

رئیس قوه  قضاییه: باید جبران کنیم

همدلی| دیروز دانشــگاه صنعتی شــریف میــزان مناظره 
دو فعال سیاســی بود. احمــد زیدآبادی و عبدالله گنجی که 
نماینده دو تفکر سیاســی اصلاح طلــب و اصولگرا در ایران 
هستند. تا به حال برگزاری مناظره ها بیشتردر ایام انتخابات ها 
در دانشگاه ها مرسوم بوده و آن هم تنها با محور کاندیداهای 
انتخابات اما دیروز اتفاق متفاوتی رخ داد که چندی اســت از 
سوی صداوسیما و برخی دانشــگاه ها دنبال می شود. دیروز 
این دو فعال سیاسی درباره اعتراض دانشجویان و اعتراضات 

عمومی صحبت کردند. 
به گزارش ایسنا، در ابتدای این مناظره، احمد زیدآبادی دبیر 
کل ادوار تحکیم وحدت گفت: »چیزی که به عنوان گفت وگو 
مطرح می شــود اگر با اصول خود همراه نباشد، مشکلاتی را 
بدنبال می آورد. وقتــی دو نفر با هم بحث می کنند پایه ای را 
مشــخص کنند که طرف مقابل عدم انسجام آن را بیان کند، 
ولــی آنچه که می بینم من تصورم این اســت که دوســتان 
اصول گرا سال هاســت دچار یک زوال فکری شــده اند و هیچ 
تولیدی در عرصه نظریه و بحث های سیاسی ندارند. در غیاب 

نظریه و اندیشه جدید، سکوت کرده اند.«
عبدالله گنجی مدیرمســئول روزنامه همشهری نیز در ابتدای 
ســخنان خود در این مناظره با بیان اینکه به دو دلیل عمده 
علی رغم وضعیت جسمانی ام در این برنامه شرکت کردم، گفت: 

»از یک طرف اعتقاد دارم کــه آقای زیدآبادی اهل گفت وگو 
اســت و با ایشان می شود صحبت کرد. از طرف دیگر معتقدم 
که دانشگاه به خصوص دانشگاه شریف باید محل گفت وگو و 

بیان نظر باشد.«
در ادامه زیدابادی گفت: »در رابطه با گشت ارشاد باید بپذیریم 
که این گونه نبود که تک تک خانم ها را بگیرد، اما تعداد انگشت 
شمار را می گیرد که  تاثیر روانی اش روی تک تک افراد جامعه 
بود. ما را نگرفتند، ولی نســل جوان از نظر جمهوری اسلامی  
نامتعارفند و وقتی با آنها  بیرون برویم از لحظه ای که می رویم 

دلهــره داریم که اگر مامور خواســت او را ببرد چه کار کنیم 
بگوییم ببرد یا با آنها درگیر شویم؟ حس این درگیری یک دفعه 
فوران کرد. الان هر زنی که اعتراضش را می خواهد نشان دهد 
روســری اش را  برمی دارد و دردسر ایجاد می کند. کسانی که 
اصول گرا هستند با نسل جدید و نیروی سیاسی ارتباط ندارند 

و این رویه باید اصلاح شود.
وی با تاکید براینکه ادامه گشت ارشاد تشنج دایمی در حکومت 
است گفت: »حکومت از طغیان ها و شعارها بیم دارد در صورتی 
که نباید بترسد و آنچه که باید از آن بترسید فروپاشی اقتدار 
حاکمیت است که ده ها نهادی که معلوم  نیست چه کاره است  
در آن فعالیت دارند. متاســفانه سیســتم راجع به موضوعات 
نمی تواند تصمیم بگیرد مثلا در مورد برجام نتوانست تصمیم 

بگیرد.«
در ادامه گنجی مدیرمســئول روزنامه همشهری گفت:»در 
تهران گشت ارشــاد ۵ تا ماشین دارد که ۲ تای آن خراب 
اســت.« این صحبت با واکنش و خنده دانشــجویان همراه 
شــد. گنجی ادامه داد: »من چندبــار گفتم باید ظلم رفته 
شده بر مهسا امینی رسیدگی شود. ۳ دسته در اتفاق اخیر 
بودند یک دســته بودند که می گفتند رسیدگی شود، یک 
عده گفتند که اجرای احکام باید تعطیل شود یک عده هم 

جمهوری اسلامی را نشان گرفتند.«

مناظره در دانشگاه با موضوع اعتراض دانشجویان

انکار گشت ارشاد از سوی گنجی و زیدآبادی 

چهارشنبه 11 آبان 1401   سال هفتم   شماره 2052


